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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 7. listopadu 2024 

UKPF/598209/2024 

Zápis ze 16. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 7. listopadu 2024 

Přítomni:  Beran, Hurychová, Kudrna, Richter, Říha, Sedláček, Sobotka, Staša, Šustek, Urban, 

Vyskočilová, Gangur*, Chmela, Linzer, Milichovský, Nedzbala, Stoilov*, Vítovec, 

Vráblíková*, Wenkeová* 

 * účastnili se zasedání on-line  

Omluveni:  Brída 

Hosté:  Boháč, Hájek, Honusková, Sojka,  

Zasedání, které se konalo v prezenční formě v místnosti č. 117, zahájil kol. dr. Staša. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný, neboť je přítomno alespoň 6 akademických pracovníků a alespoň 5 

studentů. 

Kol. dr. Staša dále uvedl, že do návrhu zápisu z 15. zasedání AS PF UK byly zapracovány došlé 

připomínky. Další připomínky nikdo nevznesl. Zápis z 15. zasedání AS PF UK byl schválen tichým 

souhlasem. 

Kol. dr. Staša seznámil členy AS PF UK s navrženým programem 16. zasedání AS PF UK. 

Navržený program 16. zasedání AS PF UK: 

1. Sdělení děkana a informace z AS UK  

2. Vyjádření k záměru uskutečňovat navazující magisterský studijní program „Law in       

a Changing World - European Perspective“ v anglickém jazyce 

3. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku za rok 2023 

4. Průběžná zpráva o hospodaření za 1. pololetí 2024 

5. Různé 

Program byl jednomyslně schválen. 
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1. Sdělení děkana a informace z AS UK 

Kol. dr. Staša na úvod tohoto bodu předal slovo prof. Boháčovi, který rozdělil své úvodní slovo do 8 

bodů, ve kterých AS PF UK seznámil s následujícím:  

- V prvním bodu informoval o obdržení jednorázového příspěvku od MŠMT ve výši 

8,7 milionů Kč na mzdovou kohezi. Prostředky musí být využity v roce 2024, a proto se ušetří 

některé rozpočtované peněžní prostředky za rok 2024, které budou následně převedeny do 

fondu provozních prostředků a budou moct být použity v roce 2025.  

- V dalším bodu informoval o odměnách akademických a administrativních pracovníků za rok 

2024. V programu Cooperatio je zahrnuta standardní částka na odměny za vědeckou činnost 

jako v minulých letech. V rámci ostatních odměn bude určitá částka vyčleněna a následně 

rozdělena mezi jednotlivé pracovníky podle počtu  zpracovaných posudků vedoucího na 

diplomové práce, zpracovaných oponentských posudků na diplomové práce a účastí 

v komisích pro státní závěrečné zkoušky v magisterském studijním programu. Například 

někteří pracovníci  mají během roku až 16 posudků vedoucího práce. Rád by proto pracovníky 

za takové výsledky odměnil, protože se to jinak do  mzdy nepromítá. Zbytek peněžních 

prostředků bude rozdělen v rámci odměn stejně jako v minulých letech. 

- Ve třetím bodu zmínil situaci ohledně státního rozpočtu na rok 2025. V návrhu jsou obsaženy  

4 miliardy Kč navíc na vzdělávací činnost a nyní probíhají intenzivní diskuse, kam bude tato 

částka směřována. MŠMT momentálně uvažuje i o změně parametrů rozdělování příspěvku na 

vzdělávací činnost (A+K). Navrhovanou změnu považuje za uspěchanou 

a neprodiskutovanou. Na základě návrhu by byl například zcela změněn výpočet graduation 

rate nebo by bylo zavedeno bonifikovaní regionálních škol  a penalizovány vysoké školy, 

které nepřijmou dostatečný počet uchazečů.  

- V dalším bodu informoval o předložených 3 cenových nabídkách v rámci investiční akce 

fasády a okna. Probíhá posuzování splnění podmínek a následně by měl být vybrán vítězný 

zhotovitel. V souvislosti s investiční akcí upozornil na značné omezení konání akcí na fakultě. 

Případně je možnost domluvit prostory pro konaní konferencí a jiných akcí na ostatních 

fakultách nebo rektorátu. 

- Dále uvedl, že následující týden proběhne první test krizového informačního svolávacího 

systému. Na mobilní telefony a e-maily budou zaslány uvítací zprávy pro ověření funkčnosti 

systému. Tento systém bude využit i pro plánované cvičné požární cvičení. Systém je 

dvojjazyčný, aby mohl být využit i pro zahraniční studenty. V rámci bezpečnosti bude také 

zaveden nový bezpečností systém na vstupní dveře. Bezpečností systém bude na dveřích 

umístěn zatím pouze provizorně, k finálnímu umístnění dojde v rámci investiční akce fasády 

a oken. 

- V šestém bodu informoval o výsledcích grantů GAČR Junior star a EXPRO. Úspěšný byl 

grant Junior star, který získal JUDr. Drápal s projektem „Spravedlivé tresty, analýza 

a zlepšení přiměřenosti a konzistentnosti skrze typizovaná jednání“. Jedná se o projekt na 5 let 

v hodnotě cca 25 milionů Kč. Získání projektu označil za velký úspěch a poděkoval JUDr. 

Drápalovi za jeho přípravu.  

- V sedmém bodu prezentoval statistiku klauzurních prací za akademický rok 2023/2024. 

S výsledky statistiky klauzurních prací byli také seznámeni vedoucí jednotlivých kateder. Dle 

statistiky jsou nejúspěšnější první pokusy a obory s nejvyšší úspěšností jsou ústavní a správní 

právo. Naopak nejnižší úspěšnost klauzurních prací má obchodní právo. Nicméně u žádného 

oboru nevnímá žádný zásadní exces ohledně neúspěšnosti studentů. 

- V posledním bodu pozval všechny na Noc fakulty, která se bude konat 20. listopadu. Příští 

týden se bude také konat klimatický týden studentského spolku Mater Nostra. Dále bude 
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v rámci univerzity probíhat akce k výročí 17. listopadu, která se bude nestandartně konat na 

Vyšehradě. 

Kol. dr. Říha informoval AS PF UK o dění na úrovni AS UK:  

Uvedl, že Katolická teologická fakulta si zřídila koordinátora pro ekonomiku, který mimo jiné 

stanovuje počet a výši stipendií a rozpis finančních prostředků na jednotlivé katedry. Dále byla 

diskutována situace v souvislosti s vysokoškolských zákonem. Zbytek agendy AS UK se týkal 

personálních otázek. Novými členkami rady pro vnitřní hodnocení byly zvoleni prof. Koldinská 

a Mgr. Ottová z Katedry trestního práva. Do etické komise UK byl zvolen Mgr. Ševčík z Katedry 

ústavního práva a do volební komise byl zvolen absolvent PF UK, Mgr. Jaroslav Verner. Na den 

8. listopadu 2024 je svoláno mimořádné zasedání AS UK, které se bude věnovat vyhlášení 

kontroly hospodaření v souvislosti s možným střetem zájmů, na které poukázal článek v deníku 

MF Dnes. Kol. Linzer doplnil, že diskutován bude i způsob, jakým univerzita v této věci 

komunikovala. Kol. dr. Říha uvedl, že se záležitost týká ostrahy budovy FF UK, která byla po 

tragické události v prosinci minulého roku hlídána bezpečnostní agenturou vlastněnou členem 

vedení UK odpovědným za oblast bezpečnosti. a dotaz uvedl, že tato bezpečnostní agentura je 

také t využívana při příležitosti naší Noci fakulty.  

Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které se kol. Milichovský dotazoval, zda odměny pro 

pracovníky za vedení diplomových prací bude pouze jednorázová nebo pravidelná záležitost. 

Prof. Boháč reagoval, že pokud se odměny osvědčí, tak budou dlouhodobějšího charakteru 

a mohly by sloužit i jako určitá motivace. Kol. dr. Gangur se dále dotazoval v čem bude spočívat 

opatření děkana o etice vědecké práce. Prof. Boháč informoval, že se jedná o sumarizaci platných 

pravidel z hlediska etiky vědecké práce. Opatření nově obsahuje procesní postupy pro případ 

etického problému.  

2. Vyjádření k záměru uskutečňovat navazující magisterský studijní program „Law in 

a Changing World - European Perspective“ v anglickém jazyce 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil důvody záměru 

uskutečňování magisterského studijního programu v anglickém jazyce. Jeden z primárních důvodů je 

internacionalizace fakulty, protože na fakultě se uskutečňuje v angličtině pouze jeden doktorský 

studijní program. Dlouhodobě jsou uskutečňovány LL.M. kurzy v angličtině, které se potýkají 

s problematickým přijímáním uchazečů, protože uchazeči nemají status studenta a nedostávají 

studentská víza. V případě anglického magisterského studijního programu tento problém nenastává, 

protože uchazeči budou mít status studenta. Z ekonomického hlediska je studijní program také 

výnosnější oproti LL.M. kurzům v angličtině, neboť dojde k posílení ukazatele A a některých kritérií 

(zahraniční studenti, samoplátci) v rámci ukazatele K. Předkládaný návrh magisterského studijního 

programu v anglickém jazyce je studijní program s jednotlivými specializacemi z oblasti LL.M. kurzů. 

Nejedná se o komplexní právnické vzdělání, ale specializované vzdělání zaměřené na konkrétní právní 

oblasti. Dále probíhají přípravy na akreditačním spisu, který bude potřeba následně příslušnými 

orgány schválit. Bude také potřeba vytvořit pravidla pro organizaci studia pro tento magisterský 

studijní program. Kol. Vítovec se v rámci rozpravy dotazoval jaký titul bude udělován za absolvování 

studijního programu. Prof. Boháč informoval, že za absolvování studijního programu musí být udělen 

titul magistr, protože se bude jednat o český akreditovaný studijní program, nicméně tento titul lze do 

anglického jazyka přeložit jako “Master of Law”.  Dále se kol. Vítovec dotazoval proč byly do 

studijního programu vybrány zrovna 3 konkrétní oblasti z LL.M. kurzů. Prof. Boháč upřesnil, že se 

vychází z dobré praxe v rámci kurzů LL.M, nicméně se nejedná o přenesení obsahu LL.M. kurzů do 
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studijního programu. Navržený studijní program má nové předměty a dále předměty, které mají základ 

v předmětech z LL.M. kurzů. Kol. dr. Richter upozornil, že si nemyslí, že by bylo možné tak snadno 

říct, že studenti po absolvování studijního programu nebudou moci vykonávat profese jako je soudce 

nebo advokát.Poukázal přitom na znění zákona o soudech a soudcích, který stanovuje podmínku 

magisterského vzdělání v oblasti práva získané na území České republiky, nikoli oboru práva, což 

bude zamýšlený kurz potenciálně naplňovat. Navrhl proto kontaktovat všechny dotčené orgány 

veřejné moci, včetně profesních komor, s žádostí o stanovisko k tomuto záměru fakulty, které by 

fakulta měla znát předtím, než bude ve věci postupovat dál, neboť do té doby nevíme, k čemu se 

vyjadřujeme, tedy zda se jedná o nežádoucí profesně uznatelné vzdělání či nikoli. . Prof. Boháč 

reagoval, že již v současné době existují na jiných právnických fakultách navazující magisterské 

studijní programy v oblasti právo v českém i cizím jazyce, navíc zákon je striktní pouze u soudců, 

protože je zde podmínka magisterského studijního programu v oblasti práva. U advokátů je zákonem 

stanovená podmínka na vysokoškolské vzdělání v oboru práva. Pokud bude záměr s uskutečňováním 

studijního programu schválen, tak bude tento záměr samozřejmě diskutován také s Ministerstvem 

spravedlnosti. Kol. dr. Hurychová se dotazovala, zda byla provedena nějaká rešerše ohledně 

předchozích snah o zavedení obdobného studijního programu v anglickém jazyce v České republice. 

Zmínila, že podobná snaha o zavedení studijního programu v angličtině byla na Masarykově 

univerzitě, která studijní program po jednom roce zrušila. Studijní program byl totiž využíván pouze 

k získaní statusu studenta. Prof. Boháč informoval, že například olomoucká právnická fakulta 

realizuje studijní program International and European Law. Skutečnos, aby studijní program nebyl 

využíván pouze k získání statusu studenta lze řešit přijímací zkouškou, která bude vyžadovat základní 

znalosti práva a stanovením semestru jako úseku studia. Kol. dr. Říha doplnil, že konkrétní posouzení 

povahy titulu by ponechal na orgánech veřejné moci. Na základě získaného titulu nebude sice možné 

vykonávat povolání soudce, ale lze si představit možnost zájmu regulačního orgánu umožnit výkon 

jiných povolání. Kol. dr. Richter uvedl, že orgány veřejné moci budou udělovaný titul posuzovat na 

základě zákonných podmínek, a ne podle své volné úvahy. Nakonec o případných žalobách budou 

rozhodovat správní soudy na základě zákona. Zdůraznil proto nutnou aktivitu ze strany fakulty při 

komunikování studijního programu s orgány veřejné moci a apeloval na společenskou odpovědnost 

fakulty vůči systému práva a právním profesím, která dle jeho názoru vyžaduje, abychom této otázce 

věnovali zvláštní pozornost. Prof. Boháč považuje vedení diskuse s orgány veřejné moci za 

podstatnou, ale zároveň by nerad neakreditoval studijní program pouze z důvodu špatné textace 

zákona týkající se kvalifikačních předpokladů pro výkon právnických profesí. Kol. dr. Staša zmínil, 

že zamýšlený studijní program má být jistou obdobou někdejších tzv. právních specializací.   Kol. 

Linzer upozornil, že nebude záležet na konkrétní pojmenování studijního programu, protože bude 

stále žalovatelný z materiálního hlediska naplňování právního vzdělání. Kol. doc. Kudrna dále 

upozornil, aby na zavedení studijního programu bylo připravené studijní oddělení, katedry a jednotliví 

učitelé. Studijní program může také přinést zájem a kontroly ze strany cizinecké policie s ohledem na 

to, že zájemcům ze zemí mimo EU tento studijní program může otevřít cestu k získání studentského 

schengenského víza a v takových případech podléhá zvýšené kontrole skutečnost, zda dotyčný 

skutečně studuje a splňuje podmínky pro zachování daného oprávnění k pobytu. Kol. Vítovec 

nepovažuje za dostatečný důvod nahrazení LL.M. kurzů anglickým magisterským 

programemnemožnost poskytnout status studenta, a tedy získat studijní vízum, uchazečům o LL.M. 

kurzy. Deklaruje-li vedení fakulty, že cílí hlavně na uchazeče ze západních univerzit, ti mohli v drtivě 

většině jako občané Evropské unie studovat kurzy LL.M. už v současnosti, aniž by byli nuceni získat 

studentské vízum. Domnívá se, že změna “značky” v podobě titulu LL.M., který je v Evropě známý, 

a jeho nahrazení českým titulem Mgr. nebude pro zahraniční uchazeče srozumitelná. Zrušení 

anglických LL.M. kurzů považuje za zásadní koncepční změnu, která není dostatečně odůvodněna. 

Prof. Boháč informoval, že na ostatních univerzitách jsou LL.M. kurzy studijní programy, za které 

absolventi získají titulv LL.M. V České republice je možné na základě vysokoškolského zákona 
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u daného studijního programu získat pouze magisterský titul. Kol. dr. Hurychová uvedla, že si 

nedokáže představit získání zájmu studentů ze západní univerzit o studijní program na PF UK. Dále se 

dotazovala, zda proběhla nějaká analýza ohledně hlavních oblastí navrhovaného studijního programu 

a jejich kompetence a konkurenční výhodě oproti ostatním univerzitám. Musí se jednat o unikátní 

studijní program, který dokáže získat zájem studentů ze západních univerzit. Prof. Boháč informoval, 

že zájem zahraničních studentů lze vidět u probíhajících LL.M. kurzů v angličtině. Kol. Linzer 

považuje za důležité nezaostávat oproti ostatním fakultám, protože ze strany univerzity je žádoucí 

takový studijní program zavést. Osobně nepovažuje za špatné, že se studia budou případně účastnit 

i studenti z východní Evropy, pokud splní podmínky stanovené přijímacím řízením. Podstatné bude 

správně nastavit přijímací kritéria. Kol. dr. Richter uvedl, že má-li být program úspěšný, pak musí 

nabízet oproti jiným kompetitivní výhodu, jinými slovy jasnou odpověď na otázku, proč tento 

program studovat zrovna v Praze. Je proto přesvědčen, že by měl být orientován na speciální výhody 

Prahy, tj. měl by se snažit zaujmout uchazeče o studium propojením a zaměřením na  unikátní 

instituce působící v Praze, napadá ho například Evropská kosmická agentura. Takový program by 

mohl skutečně alespoň teoreticky přilákat kvalitní zájemce o studium z řad těch, kteří se chtějí věnovat 

kosmickému právu a s ním spojeným jevům, včetně práce v EKA. Dále se kol. Milichovský 

dotazoval, proč dochází ke spojení 3 programů LL.M. kurzů do jednoho studijního programu a ne 

zavedení 3 jednotlivých studijních programů. Prof. Boháč reagoval, že studijní program tvoří pouze 

společnou schránku pro jednotlivé specializace. Zavedením pouze jednoho studijního programu se 

zaručí větší flexibilita ohledně zavádění a rušení jednotlivých specializací. Jedná se o administrativně 

jednodušší způsob. Kol. Chmela se dotazoval, zda bude umožněn zápis nově vytvořených předmětů 

v souvislosti se studijním programem i pro studenty českého magisterského studijního programu. 

Prof. Boháč uvedl, že primárně budou mít přednost studenti anglického studijního programu, a až 

následně by byl umožněn zápis studentům českého studijního programu v podobě volitelného 

předmětu. Vyučované předměty v rámci anglického studijního programu musí být přizpůsobeny 

primárně pro zahraniční studenty. Kol. Chmela se dále dotazoval na rozdíly ve struktuře předmětů 

oproti českému studijnímu programu. Kol. Prof. Beran uvedl, že rozdíl může spočívat například 

v examinaci studentů. 

Usnesení č. 16/1: 

„AS PF UK vyjadřuje souhlasné stanovisko s další přípravou navazujícího magisterského 

studijního programu Law in a Changing World – European Perspective v anglickém jazyce.” 

(15 pro, 0 proti, 4 zdrž.) 

3. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku za rok 2023 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi který představil návrh na rozdělení 

hospodářského výsledku za rok 2023. V minulém roce fakulta hospodařila s mírnou ztrátou ve výši 

156 799,50 Kč a nerozdělený hospodářský výsledek z minulých let je ve výši 340 972,35 Kč. 

Následný rozdíl ve výši 184 172,85 Kč bude dle návrhu přesunut do fondu provozních prostředků. 

Dále kol. dr. Sedláček informoval, že ES AS PF UK projednala návrh na rozdělení hospodářského 

výsledku za rok 2023 na svém zasedání konaném 29. října 2024 a doporučila návrh ke schválení. 
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Usnesení č. 16/2: 

„Akademický senát souhlasí s návrhem, aby nerozdělený výsledek hospodaření za rok 2023 ve 

výši 184 tis. Kč byl převeden do Fondu provozních prostředků.” 

(19 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

4. Průběžná zpráva o hospodaření za 1. pololetí 2024 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi, který představil průběžnou zprávu 

o hospodaření za 1. pololetí roku 2024. Nákladová část k 30.06.2024 byla ve výši 161 186 tis. Kč 

a výnosová ve výši 211 332 tis. Kč. Hospodářský výsledek činil 50 146 tis. Kč, a po odečtení 

nevyčerpaných dotací na granty a projekty, tak provozní hospodářský výsledek představuje mírný 

schodek ve výši 1 361 tis. Kč. Dále kol. dr. Sedláček informoval, že ES AS PF UK projednala 

průběžnou zprávu o hospodaření za 1. pololetí 2024 na svém zasedání konaném 29. října 2024 

a doporučila průběžnou zprávu vzít na vědomí. 

Usnesení č. 16/3: 

„Akademický senát bere na vědomí průběžnou zprávu o hospodaření fakulty za 1. pololetí roku 

2024.” 

(19 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

5. Různé 

Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které kol. Linzer pozval všechny členy akademického senátu na 

Noc fakulty, která se bude konat 20. listopadu.  

Kol. dr. Staša následně poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Staša 

Tato verze zápisu bude předložena ke schválení senátu ke schválení na zasedání plánovaném na 12. 

prosince 2024. 

 


